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Protokół Nr XXXVII/13 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 7 października 2013 roku  
o godzinie 17.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
Obrady rozpoczęto w dniu 7 października 2013 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zakończono w dniu 7 października 2013 roku o godzinie 19.20. 
W XXXVII sesji Rady Miejskiej udział wzięło 14 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Adam Kaźmierczak;  
• Skarbnik Urzędu Gminy Czempiń – Halina Łączna; 
• Sekretarz Urzędu Gminy Czempiń – Aleksandra Marciniak; 
• Radca Prawny – Andrzej Skibiński;  
• Radny Rady Powiatu Kościańskiego - Piotr Nowakowski;   
• Przedstawiciel Posterunku policji w Czempiniu – Michał Brzozowski;  
• Przewodnicząca Rady Oświatowej Stowarzyszenia Oświatowego im. Dezyderego 

Chłapowskiego w Kościanie – Anna Kubczak;  
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak w dniu 7 października 
2013 roku o godzinie 17.00 otworzył XXXVII sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych 
oraz gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy            
14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie powołała na 
Sekretarza obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Jarosława 
Koniecznego.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XXXVII sesji.  
 
Do przedłożonego porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że w dniu 
3 października 2013 roku Burmistrz Gminy Czempiń złożyła pismo o rozważenie możliwości 
podjęcia apelu w sprawie Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Pismo 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak zaproponował jego 
wprowadzenie w punkcie 6a porządku obrad.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad sesji punkt 6a: „Podjęcie Apelu nr 1/2013 Rady Miejskiej              
w Czempiniu z dnia 7 października 2013 roku w sprawie Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020”.   

 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący: 
 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wręczenie stypendiów Stowarzyszenia Oświatowego im. Dezyderego Chłapowskiego 

w Kościanie.  
4. Wręczenie aktu nadania stopnia awansu zawodowego dla nauczycieli mianowanych            

z terenu gminy Czempiń. 
5. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 

     6a. Podjęcie Apelu nr 1/2013 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 7 października 2013 
           roku w sprawie Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020.  

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Czempiń na 2013 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie diet dla sołtysów oraz przewodniczących zarządów 
osiedli.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej 

Rady Miejskiej w Czempiniu i nadania jej statutu.  
11. Oświadczenie Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 7 października 2013 roku                     

w przedmiocie pisma z dnia 20 maja 2013 roku skierowanego do Rady Miejskiej                
w Czempiniu przez Panią Hannę Rybakowską.  

12. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
13. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                   

w okresie międzysesyjnym. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zakończenie obrad XXXVII sesji.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie przegłosowała 
powyższy porządek obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodnicząca Rady Oświatowej Stowarzyszenia Oświatowego im. Dezyderego 
Chłapowskiego w Kościanie – Anna Kubczak wręczyła stypendia i nagrody Stowarzyszenia 
Oświatowego im. Dezyderego Chłapowskiego w Kościanie uczniom zamieszkałym na terenie 
gminy Czempiń: 

• Stypendia roczne otrzymały: Jolanta Pajkert z Nowego Gołębina i Agnieszka 
Wojciechowska z Głuchowa.  

• Nagrody wręczono Mateuszowi Ruszkowskiemu ze Starego Gołębina i Angelice 
Wesołek z Czempinia. 
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Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej  
w Czempiniu złożyli na ręce Uczniów listy gratulacyjne i okolicznościowy upominek.  
 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska dokonała wręczenia aktu nadania stopnia 
awansu nauczyciela mianowanego Paniom: 

1. Aleksandrze Adamczak – Gimnazjum w Borowie, 
2. Agnieszce Ławniczak - Gimnazjum w Borowie, 
3. Magdalenie Ratajczak – Szkoła Podstawowa w Czempiniu, 
4. Joannie Skrzypek-Bartoszewskiej – Szkoła Podstawowej w Czempiniu. 

 
Po odebraniu aktów nadania, po odczytaniu przez Burmistrz Dorotę Lew – Pilarską roty 
ślubowania: „Ślubuję rzetelnie pełnić mą powinność nauczyciela wychowawcy i opiekuna 
młodzieży, dążyć do pełni rozwoju osobowości ucznia i własnej, kształcić i wychowywać 
młode pokolenie w duchu umiłowania Ojczyzny, tradycji narodowych, poszanowania 
Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej.", Panie powtórzyły formułę „Ślubuję” dodając „Tak 
mi dopomóż Bóg”.  
 
Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie wnosi zastrzeżeń 
co do jego treści.   
 
Radny Jarosław Konieczny nadzorujący sporządzenie protokołu z poprzedniej sesji 
poinformował, że zapoznał się z protokołem z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu               
i nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie przyjęła 
protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 8 lipca 2013 
roku.  

 
Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Interpelacje złożyli: 

1. radny Stanisław Turno w sprawach: 
1) dokonania pilnej naprawy pokryw studzienek kanalizacyjnych w związku                           

z zaistniałym zdarzeniem na ulicy Kuczmerowicza w Czempiniu;  
2) załatania dziur na ulicy Kolejowej w Czempiniu – przy Posterunku Policji, obok 

szkoły, przy wyjeździe z parkingu autobusowego; przy przejściu dla pieszych 
obok Urzędu oraz na ulicy Ogrodowej w Czempiniu przy posesji nr 3;   

3) uporządkowania kwestii parkowania na chodniku przed Szkolą podstawową                   
w Czempiniu – mieszkańcy uczęszczający tą trasą skarżą się na zastawianie 
chodnika przez samochody prywatne przywożące lub odbierające dzieci ze 
szkoły;   

2. radny Krzysztof Sankiewicz w sprawie udzielenia wyjaśnień, kto jest 
odpowiedzialny za sytuację, w której mieszkańcy posesji w Piotrkowicach, pomimo 
pobudowania sieci kanalizacji sanitarnej, nie mogą się do niej podłączyć;  

3. Radny Maciej Głochowiak w sprawach: 
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1) udzielenia odpowiedzi na pytanie, kiedy mieszkańcy posesji w Piotrkowicach 
będą mogli podłączyć się do pobudowanej sieci kanalizacji sanitarnej;   

2) uwzględnienia w przyszłości podczas realizacji inwestycji uzgadniania przyłączy 
energetycznych w stosownym terminie;  

3) dokonania naprawy kratki ściekowej przy ulicy Rynek w Czempiniu; 
4. Radny Wojciech Adamski w sprawach: 

1) naprawienia zapadniętej studzienki kanalizacyjnej w ulicy Chłapowskiego                           
w Czempiniu; 

2) uporządkowania drogi prowadzącej od krzyżówki ulicy Chłapowskiego                     
i Borówko Stare do ulicy Kasztanowej – droga jest zarośnięta chwastami, na 
poboczu zalegają śmieci; 

3) ostatecznego wyjaśnienia kwestii podwyżki cen wody – wskutek wprowadzenia 
opłaty abonamentowej za odczyt licznika – faktycznie podniesiono cenę wody, bo 
dla osób samotnych opłata ta ma istotny wpływ na wysokość rachunku za wodę; 
radny Wojciech Adamski przypomniał, że o takie wyjaśnienie prosił już kilka 
miesięcy temu – odpowiedzi nie otrzymał.  

 
Do punktu 6a porządku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła Apel 
nr 1/2013 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 7 października 2013 roku                      
w sprawie Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020, którego 
treść odczytała Burmistrz Dorota Lew – Pilarska.  
Apel stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Czempiń 
na 2013 rok przedstawionego przez Skarbnik – Halinę Łączną: 
 
Radny Wojciech Adamski przypomniał, że dwie sesje temu dyskutowany był temat drogi –           
a właściwie kawałka gruntu gminnego, za którym grunty należą do rolników indywidualnych. 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że wówczas rada zdecydowała o wycofaniu tej 
inwestycji, tymczasem dzisiaj ponownie w projekcie uchwały zmieniającej budżet proponuje 
się wprowadzić to zadanie do realizacji. Radny Wojciech Adamski wskazał, że na terenie 
gminy Czempiń, mamy poza kilkoma wyjątkami, drogi gminne, które są gruntowe lub polne           
i nikt się nie martwi, jak ludzie wyjeżdżają z tych ulic, nikt się nie martwi, co tam trzeba 
zrobić, nikt nam nie może powiedzieć, kiedy jako gmina zajmiemy się tymi drogami. Radny 
Wojciech Adamski wskazał, że na to nie ma pieniędzy, tymczasem na tą inwestycję są, 
znalazły się w ciągu roku budżetowego. Radny Wojciech Adamski podkreślił, że nikt go nie 
przekona, że tam jest droga – tam na pewno jest Polo Market i budujący się budynek; na 
pewno zarówno właściciel Polo, jak i inwestor budujący nowy budynek, dopełnili wszystkich 
formalności zanim rozpoczęli budowę, dlatego też nie widzi potrzeby zmieniania tam 
czegokolwiek. Radny Wojciech Adamski wskazał, że za te 50 000 zł można by zrealizować 
kawałek przyzwoitego chodnika – na przykład chodnik prowadzący od starego ośrodka 
zdrowia do Kogucika. Radny Wojciech Adamski podkreślił, że nie rozumie, dlaczego 
Związek SELEKT przekazał Gminie 60 000 zł, bo oficjalnie nie jest powiedziane, dlaczego 
ma w tym interes, żeby powstała droga do nowego budynku. Radny Wojciech Adamski 
zawnioskował o wycofanie tej inwestycji z tegorocznego budżetu gminy Czempiń.  
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Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził poparcie dla wniosku radnego Wojciecha Adamskiego             
i stwierdził, że bezsprzeczne jest to, iż droga ta naszej gminie jest niepotrzebna. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, że rodzi się pytanie, dlaczego droga ta ma tam powstać – 
odpowiedź jest bardzo prosta – dlatego, że w budynku budowanym przez prywatnego 
inwestora będzie miał siedzibę Związek Międzygminny „SELEKT”. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, że należy sobie zadać pytanie, czy w gminie Czempiń jest mało 
pustostanów, w których Związek mógłby znaleźć swoją siedzibę i w niej działać; przykładem 
jest budynek po szkole w Borowie, w Starym Gołębinie, przy ulicy Parkowej. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, że gdyby jako Burmistrz wiedział, że jest taka sytuacja, to 
przedstawiłby Radzie Miejskiej pomysł na wzięcie kredytu i zagospodarowanie danego 
obiektu, którego pomieszczenia następnie mogłyby być wydzierżawione Związkowi. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, że zastanawiał się bardzo długo, kiedy padną słowa o tym, że 
w tym budynku będzie miał siedzibę Związek Międzygminny; jako tajemnicę poliszynela 
znał ten zamiar latem ubiegłego roku, zatem wynika z tego, że budynek został przygotowany 
w taki sposób, żeby ta siedziba tam mogła się znaleźć. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, 
że w ogłoszeniu znajdującym się na BIP – ie Związku z dnia 2 października 2012 roku 
dotyczącym zamiaru wynajęcia pomieszczeń na terenie gminy zostały określone konkretne 
parametry, jakie siedziba ta powinna spełniać – 200 m² do dalszej adaptacji, zasilanie 
elektryczne, gazowe, media, łącza telefoniczne. Zdaniem radnego Krzysztofa Sankiewicza 
ogłoszenie to precyzuje, gdzie ta siedziba będzie – „lokal powinien być zlokalizowany                 
w pobliżu dworca PKP, urzędu gminy” – z góry zatem było wiadomo, że zgłosi się tylko 
jeden oferent i będzie to obecny budynek; może gdyby siedziba była określona jako Czempiń, 
to zgłosiłby się pan Janik z pałacem w Czempiniu. Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził 
pogląd, że dla niego jest to co najmniej podejrzane. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, 
że jest przeciwny budowie tej drogi i ciekawi go, co radny Aleksander Wieliński odpowie 
swoim wyborcom, którzy, aby dojść do drogi gruntowej idą po płotach. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, że podobnie w przypadku ulicy Wiatrakowej, w sprawie której mają 
dzisiaj radni podjąć oświadczenie, w którym stwierdza się, że nie ma pieniędzy na 
pobudowanie chodnika, ponieważ gmina Czempiń ma inne plany w sprawie pobudowania 
dróg i chodników na terenie gminy. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że z tego wynika, 
że tam nie można poprawić bezpieczeństwa mieszkańców, a tutaj są środki na pobudowanie 
odcinka drogi. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że podczas wspólnego posiedzenia 
Komisji w związku z inwestycją pn.: „Budowa odcinka drogi ul. Towarowa – etap I” na 
pytanie radnego Wojciecha Adamskiego, co będzie obejmował II etap – Burmistrz Gminy 
Czempiń nie wiedziała. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że skoro był I etap, to musi 
być następny. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że w tym miejscu podczas posiedzenia 
Komisji odezwał się ze stanowczym głosem jako obrońca tej inwestycji Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Czempiniu, wiadomo, dlaczego – przecież tam pracuje jego żona – w jaki 
sposób została zatrudniona – ja nie wiem – prawdopodobnie przez układy i układziki, 
znajomości, ponieważ na BIP – ie Związku w aktualnościach dotyczących naboru do pracy – 
są tylko trzy ogłoszenia – poszukiwany jest Dyrektor Biura Związku, główny księgowy                  
i zastępca głównego księgowego, o reszcie pracowników nie ma mowy. Zdaniem radnego 
Krzysztofa Sankiewicza reszta prawdopodobnie złożyła papiery, ale dostała pracę przez 
układy, układziki, znajomości, bo tak to trzeba otwarcie i jawnie nazwać. Radny Krzysztof 
Sankiewicz zwracając się do radnych – przypomniał, że zdjęli go z funkcji 
Przewodniczącego, ponieważ bronił likwidacji szkoły, w której żona została zatrudniona 
trzydzieści lat temu, a w dniu dzisiejszym bronią inwestycji, w której siedzibę ma firma 
zatrudniająca żonę obecnego przewodniczącego. Radny Krzysztof Sankiewicz apelował, aby 
radni zastanowili się troszeczkę i wyważyli, bo za dużo tu dzieje się rzeczy, które są 
troszeczkę nie tak. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że należałoby się również 
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zastanowić, dlaczego firma TEW wygrała przetarg na terenie gminy Czempiń. Radny 
Krzysztof Sankiewicz zaapelował, aby głosować dzisiaj zgodnie z własnym sumieniem, a nie 
w ten sposób, w jaki ktoś oczekuje.  
 
Radny Maciej Głochowiak wyraził poparcie dla wniosku radnego Wojciecha Adamskiego; 
przypomniał, że był wnioskodawcą usunięcia tej inwestycji z budżetu gminy Czempiń na sesji 
wcześniejszej, jak również wniosku, że gmina ma postarać się o partycypację w kosztach 
przez pozostałych zainteresowanych. Radny Maciej Głochowiak podkreślił, że pomimo tego, 
że znalazł się inwestor zewnętrzny, który dofinansuje budowę 60 000 zł, to i tak jest 
przeciwny, ponieważ rodzi się pytanie, jaki mieszkańcy mają interes w tym, żeby droga ta 
powstała. Radny Maciej Głochowiak wyraził pogląd, że dziwne jest to, że Polo Market 
otrzymał pozwolenie na zjazd; również inwestor miał takowe pozwolenie, ale mu je 
odebrano. Radny Maciej Głochowiak wyraził pogląd, że gdyby to pozwolenie zostało cofnięte 
dla Polo Marketu, to wówczas sprawa sama by się rozwiązała, ponieważ im głównie zależy 
na tym, żeby droga ta powstała.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniała, że faktycznie na stronie internetowej Związku 
znajdują się jedynie trzy ogłoszenia o naborze, ale wynika to z faktu, że Związek funkcjonuje 
na tej samej ustawie o pracownikach samorządowych, na podstawie której zatrudniani są 
pracownicy urzędu gminy; zgodnie z tą ustawą – Związek ogłaszał nabór na stanowiska 
urzędnicze. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że żona Przewodniczącego Rady 
nie jest ani dyrektorem, ani kierownikiem, jest pracownikiem obsługi; w Związku stanowisk 
nie urzędniczych jest obecnie 14 – stanowiska te zajmuje wiele osób z terenu gminy Czempiń, 
są to osoby młode, które miały staże w innych zakładach pracy; sukcesywnie, jak spływały 
oferty – Dyrektor zapraszał te osoby na rozmowy do Związku, były one przeprowadzane 
przez specjalistę ds. kadrowych i Dyrektora. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że 
nie było żadnego nepotyzmu, żadnych znajomości, żadnego kumoterstwa – czysta gra.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska w kwestii siedziby Związku – podkreśliła, że nie będzie 
zatrudniała specjalnie gospodarza jakiegoś obiektu – chce mieć taką siedzibę, żeby nie musieć 
zatrudniać pracowników obsługi. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że budynek 
przy ulicy Towarowej nie był jedyną potencjalną siedzibą biura Związku, ponieważ była 
również oferta dotycząca budynku przy ulicy Marciniaka – był w takim samym stanie 
zaawansowania.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w projekcie zmian do budżetu gminy – 
Skarbnik wskazała po stronie dochodów na dotację do Związku w wysokości 60 000 zł – 
trzeba pamiętać, że Związek nie rozdaje pieniędzy „na prawo i lewo”, ponieważ budowa 
drogi to nie jest zadanie Związku Międzygminnego. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
przypomniała, że podczas sesji majowej to właśnie radny Maciej Głochowiak stwierdził, że 
jak ktoś dołoży się do budowy tej drogi, to wówczas radni będą za; okazało się, że właściciel 
Polo Marketu nie ma interesu w dopłaceniu do tej inwestycji, ponieważ ma ustalony czasowy 
zjazd ze swojej nieruchomości. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska pytała, czy radnym nie 
odpowiada kwota 60 000 zł – kwota ta została przez Związek przekazana, ponieważ                     
w przeszłości – w roku 2002 – gmina Czempiń otrzymała od Agencji Nieruchomości Rolnych 
grunt o powierzchni 18 ha w Piotrowie Pierwszym z przeznaczeniem na gospodarkę 
odpadami; w miejscu tym miała powstać instalacja, dzięki której pracę znaleźliby mieszkańcy 
terenów popegeerowskich. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że podczas 
Komisji wspólnej radny Wojciech Adamski podnosił, że gmina Czempiń nie ma żadnych 
korzyści z tego, że jest w Związku. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że trzeba 
zdawać sobie sprawę, iż żadna firma zagraniczna nie weszłaby w układ z jedną tylko gminą            
i nie pobudowałaby instalacji; obecnie, gdy w Związku jest 21 gmin jest to partner dla firmy 
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zagranicznej, tym bardziej, że w skład Zgromadzenia wchodzą szefowie tych gmin, którzy 
dają gwarancję ciągłości podjętych decyzji. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, 
że Związek przyznał nam dotację również dlatego, że w przeszłości gmina Czempiń 
przekazała na rzecz Związku nieodpłatnie grunt w Piotrowie Pierwszym, także jako 
rekompensatę za jej pracę w Związku, ponieważ pracuje tam społecznie i nikt inny tych 
pieniędzy by nie dostał. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że kwota przyznana 
przez Związek może być przeznaczona jedynie na dofinansowanie budowy drogi, zatem 
samorząd gminy Czempiń również musi środki dołożyć; jeśli tego nie zrobi – dotacja będzie 
musiała być do Związku oddana. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska pytała, czy rezygnujemy 
zatem z kwoty 60 000 zł, bo ktoś ma urażone ambicje, że Związek dobrze działa; że jest 
najlepszy w Wielkopolsce i podawany za przykład. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wyjaśniła na mapie, jakiego terenu i zakresu dotyczą zaplanowane prace – wskazała, że                   
w 1994 roku Rada Miejska w Czempiniu uchwaliła plan zagospodarowania przestrzennego            
i podzieliła rejon ulic Rolnej i Wiatrakowej, jak również przygotowała tereny pod drogę; plan 
ten wygasł w 2003 roku; w 1996 roku jej poprzednik wraz z zarządem gminy dokonali 
sprzedaży gruntów – jedną część sprzedali osobie, która później sprzedała ten grunt pod Polo 
Market, a drugą część Panu Biernackiemu; w lutym 2013 roku za zgodą Rady Miejskiej                 
w Czempiniu został opracowany projekt budowlany dotyczący odcinka tej drogi; na dalszy 
etap nie można zrobić projektu, ponieważ w 2003 roku wygasł plan zagospodarowania dla 
tego terenu, sądzi jednak, że gdyby w przyszłości chciano połączyć ten wyjazd z ulicą 
Wiatrakową, to mieszkańcy zgodzą się na to, ponieważ wzdłuż tej drogi został już 
pobudowany wodociąg. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, co będzie obejmował 
projekt przebudowy drogi, który został opracowany na mocy decyzji radnych Rady Miejskiej 
w Czempiniu z lutego tego roku – projekt ten obejmuje prawidłowe włączenie do drogi 
wojewódzkiej wjazdu do Polo Marketu, jak również do budynku Pana Biernackiego, 
pobudowanie chodnika, przejścia dla pieszych. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, 
że dzięki inwestycji nastąpi poprawa bezpieczeństwa w tym terenie, ponieważ wyjazd będzie 
możliwy w obie strony, nie tak jak dotychczas tylko w jedną; dzięki temu kierowcy jadący           
w stronę ulicy Stęszewskiej nie będą musieli objeżdżać dookoła i być narażonym na 
oczekiwanie na wyjazd w przypadku zamkniętych barier przejazdu kolejowego. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że trzeba spojrzeć na te plany kompleksowo, a nie tylko 
przez pryzmat faktu, że w nowym budynku będzie miał siedzibę Związek; trzeba też 
pamiętać, że w nowym budynku są również potencjalne miejsca pracy – do wynajęcia będzie 
jeszcze w sumie 600 m ² powierzchni. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że           
w Piotrowie Pierwszym w Spółce SELEKT pracuje obecnie 45 osób, w tym 19 z naszej 
gminy, w tym 16 w sortowni. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska zaapelowała, aby jednak 
przemyśleć, czy gminie to 60 000 zł naprawdę nie jest potrzebne.  
 
Radny Maciej Głochowiak podkreślił, że jest błędem myślenie Burmistrz Gminy Czempiń, że 
radni nie chcą 60 000 zł z powodu zazdrości o dobre funkcjonowanie Związku Selekt. Radny 
Maciej Głochowiak wskazał, że Burmistrz w zasadzie powiedziała po co jest potrzebna ta 
droga – skoro Pan Biernacki nie może obecnie wynająć 400 m² powierzchni, to po 
pobudowaniu tej drogi w zasadzie tylko on będzie na tym zarabiał. Radny Maciej Głochowiak 
złożył wniosek, aby z Rozdziału 60016, Paragraf 6050 pozostawić kwotę 61 000 zł na zadanie 
„Zwi ększenie planu wydatków na zadanie pn:” Budowa odcinka drogi gminnej ul. Towarowa 
w Czempiniu- I etap”, a 39 000 zł przeznaczyć na remont chodnika przy Placu Gen. K. 
Świerczewskiego od starego ośrodka zdrowia do Restauracji „Kogucik”.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że mało prawdopodobne jest, aby wartość 
inwestycji po przetargu spadła o aż tyle i wyniosła 61 000 zł; zaś jeśli nie będzie 
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zabezpieczonej na ten cel kwoty z gminy Czempiń, to Związek będzie domagał się zwrotu 
przyznanej przez siebie dotacji, ponieważ ma to być dofinansowanie, a nie finansowanie 
budowy drogi przez nich.  
 
Radny Maciej Głochowiak wyraził obawę, czy po sprawdzeniu przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową i tak nie okaże się, że trzeba będzie pieniądze Selektowi zwrócić.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że Zgromadzenie Związku uchwałę o dotacji dla 
gminy Czempiń podejmowało dwukrotnie, ponieważ po podjęciu pierwszej uchwały została 
ona uchylona przez Regionalną Izbę Obrachunkową i po wprowadzeniu wszystkich poprawek 
w miesiącu sierpniu uchwała została podjęta ponownie. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska               
w odpowiedzi na zarzut, że gmina Czempiń nie ma żadnych korzyści z faktu, że na jej terenie 
jest siedziba, podkreśliła, że w ostatnich dwóch latach Związek wpłacił na rzecz gminy po 
prawie 210 000 zł podatku rocznie.  
 
Radny Wojciech Adamski podkreślił, że jedyne, co Związek robi dla gminy Czempiń, to 
„kasuje od nas za śmieci i to drogo kasuje”. Radny Wojciech Adamski wskazał, że kiedy 
śmieci odbierała firma ze Śremu – kosztowało go to taniej i usługa była lepiej wykonana. 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że za drogą za Polo Marketem są grunty prywatnych 
osób, zatem kontynuując kolejne etapy tej drogi, trzeba by było wykupić te ziemie od 
indywidualnych właścicieli i to też będzie gminę kosztowało. Radny Wojciech Adamski 
podkreślił, że jest mało prawdopodobne, aby pobudowanie w przyszłości tej drogi 
przyczyniło się do rozładowania ruchu na ulicy Wiatrakowej, ponieważ ciężko mu sobie 
wyobrazić, w jaki sposób samochody będą na tak wąskiej drodze zakręcały. Radny Wojciech 
Adamski podkreślił, że jeśli gmina nie przyjmie dotacji od Selektu, to nie straci, ponieważ za 
pozostałe 40 000 zł zrobi coś w gminie; jeśli przeznaczylibyśmy je na zaproponowaną przez 
Burmistrza inwestycję, to te pieniądze nie będą służyły mieszkańcom. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że nie jest tak do końca, że otrzymujemy te pieniądze 
od Związku, ponieważ gmina Czempiń też jest jego członkiem i też płaci składki, zatem na tą 
inwestycję ma dać 40 000 zł i 1 /21 tej dotacji. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że jeśli 
podnosimy argument bezpieczeństwa w tej części miasta, to lepiej byłoby zatroszczyć się               
o bezpieczeństwo osób przechodzących przez tory, gdzie nie ma kładki, nie ma pasa, 
samochody przejeżdżają przez dziury i wodę, a ludzie muszą uciekać. Radny Krzysztof 
Sankiewicz zaproponował, aby wejść w kontakt z PKP – zrobić parking naprzeciwko Urzędu 
Gminy, wówczas samochody mogłyby tutaj zostać, a pracownicy doszliby do biur. Radny 
Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że celowo wspomniał o pustych budynkach gminnych,               
w których jest przecież palacz i budynki te są ogrzewane. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że projekt włączenia w drogę wojewódzką nie 
jest spowodowany tym, żeby pracownicy Selektu mieli dojazd pod siedzibę firmy, ponieważ 
mogą oni dojść do pracy pieszo; przede wszystkim chodzi o to, żeby budynek miał dostęp do 
drogi publicznej. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że faktycznie gmina Czempiń 
płaci składki do Związku, ale żadna inna nie ma z faktu obecności w Związku tylu korzyści – 
miejsca pracy, podatki oraz jeszcze 60 000 zł dotacji na drogę.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, że gdyby nie to, że w budynku tym ma mieć 
siedzibę Związek Międzygminny SELEKT, nie byłoby tematu drogi. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak w odpowiedzi na 
zarzuty dotyczące żony, wskazał, że nie będzie zniżał się do poziomu radnego Krzysztofa 
Sankiewicza i strony czempinvcity. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że utożsamia się ze stroną czempinvcity, ponieważ tam 
są głosy mieszkańców.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 4 głosami „za”, przy                    
8 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” nie przegłosowała wniosku 
radnego Wojciecha Adamskiego o wycofanie inwestycji pn:” Budowa odcinka 
drogi gminnej ul. Towarowa w Czempiniu- I etap” z budżetu gminy Czempiń na 
2013 rok.  
 

Radny Maciej Głochowiak wycofał wniosek, aby z Rozdziału 60016, Paragraf 6050 
pozostawić kwotę 61 000 zł na zadanie „Zwiększenie planu wydatków na zadanie pn:” 
Budowa odcinka drogi gminnej ul. Towarowa w Czempiniu- I etap”, a 39 000 zł przeznaczyć 
na remont chodnika przy Placu Gen. K. Świerczewskiego od starego ośrodka zdrowia do 
Restauracji „Kogucik”.  
 
Salę obrad opuścił radny Aleksander Wieliński, wobec czego Rada Miejska w Czempiniu 
obradowała w składzie 13 – osobowym.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 7 głosami „za”, przy                 
4 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                       
Nr XXXVII/270/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 7 października 2013 roku                     
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Czempiń na 2013 rok 
przedstawioną przez Skarbnik Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Na salę obrad powrócił radny Aleksander Wieliński, wobec czego Rada Miejska                               
w Czempiniu obradowała w składzie 14 – osobowym.  
 
Do projektu uchwały w sprawie diet dla sołtysów oraz przewodniczących zarządów osiedli. 
przedstawionego przez Burmistrz Dorotę Lew – Pilarską, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 10 głosami „za”, przy                 
1 głosie „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                       
Nr XXXVII/271/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 7 października 2013 roku 
w sprawie diet dla sołtysów oraz przewodniczących zarządów osiedli 
przedstawioną przez Burmistrz Dorotę Lew – Pilarską. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

       
Do punktu 9 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie opłaty targowej przedstawionego przez Skarbnik – Halinę 
Łączną, uwag nie wniesiono.  
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXXVII/272/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 7 października 
2013 roku w sprawie opłaty targowej przedstawioną przez Skarbnik Halinę 
Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 10 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 
Miejskiej w Czempiniu i nadania jej statutu przedstawionego przez Wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej Jarosława Koniecznego:  
 
Radny Wojciech Adamski przypomniał, że już raz wnioskował o likwidację tej Rady, która  
w ciągu dwóch lat miała jedno spotkanie, na którym z trudem wybrała zarząd i od tego czasu 
już się nie spotkała. Zdaniem radnego Wojciecha Adamskiego utrzymywanie sztucznego 
tworu, który w ogóle nie działa jest bez sensu. Radny Wojciech Adamski wskazał, że                  
w drugim wariancie należałoby przemyśleć, czy nie wrócić do pierwotnego pomysłu,                    
w którym radni mieli mieć po 17 – 18 lat, wówczas może praca byłaby sprawniejsza.       
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że obecna Rada jest do 18 lat, ponieważ po 
wyjściu z Gimnazjum uczeń może być radnym jeszcze przez rok, zatem ma 17 lat, a  w wieku 
18 lat może wziąć udział w normalnych wyborach. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
przypomniała, że w pierwotnym zamyśle Rada Młodzieżowa miała być do 28 lat.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że obecna 
kadencja Młodzieżowej Rady Miejskiej w Czempiniu kończy się w grudniu 2013 roku, być 
może nowe osoby, które do niej wejdą będą chciały podjąć jakieś działania, dlatego nie ma 
sensu jej rozwiązywać.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 10 głosami „za”, przy                  
3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                              
Nr XXXVII/273/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 7 października 2013 roku 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej           
w Czempiniu i nadania jej statutu przedstawioną przez Wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej Jarosława Koniecznego.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 11 porządku obrad: 
 
Do projektu oświadczenia Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 7 października 2013 roku                     
w przedmiocie pisma z dnia 20 maja 2013 roku skierowanego do Rady Miejskiej                          
w Czempiniu przez Panią Hannę Rybakowską przedstawionego przez Przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Jerzego Krzyżostaniaka:  
 
Radny Wojciech Adamski podkreślił, że podczas wszystkich dyskusji i komisji nie było 
mowy o ograniczeniu ruchu, była jedynie rozpatrywana kwestia zakazu postoju                               
i zatrzymywania pod konkretnymi posesjami, ponieważ wiadomo, że drogą publiczną można 
jeździć tam i z powrotem; sprawę rozwiązałoby postawienie znaku, że jest to droga 
osiedlowa. Radny Wojciech Adamski podkreślił, że nie ma w oświadczeniu również mowy            
o tym, czy rozpatrzono kwestię wysunięcia niektórych posesji w drogę przy ulicy 
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Wiatrakowej. Zdaniem radnego Wojciecha Adamskiego jest to połowiczna odpowiedź                 
w stosunku do tych ustaleń, które zostały poczynione na posiedzeniach Komisji.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, że nie jest to żadne oświadczenie, ponieważ 
Pani Hanna Rybakowska została poinformowana w nim o tym, o czym dobrze wie.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że sprawa 
ta była szeroko dyskutowana podczas posiedzeń Komisji i na podstawie ich stanowisk 
przygotowano treść oświadczenia; jeżeli ktoś ma jeszcze do niego uwagi, prosi o ich podanie.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 4 głosami „za”, przy                  
4 głosach „przeciw” i 5 głosie „wstrzymującym się” nie podjęła oświadczenia              
w przedmiocie pisma z dnia 20 maja 2013 roku skierowanego do Rady Miejskiej                          
w Czempiniu przez Panią Hannę Rybakowską przedstawionego przez 
Przewodniczącego Rady Miejskiej radnego Jerzego Krzyżostaniaka.  
W głosowaniu nie brał udziału radny Tadeusz Fabiś.  

 Projekt oświadczenia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że wobec 
braku rozstrzygnięcia w sprawie, skieruje ją do ponownego rozpatrzenia przez Komisje Rady 
Miejskiej w Czempiniu.  
 
Do punktu 12 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń, stanowiącego załącznik nr 9, uwag nie 
wniesiono.  
 
Do punktu 13 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu stanowiącego załącznik nr 
10 do niniejszego protokołu, uwag nie wniesiono. 
 
Do punktu 14 porządku obrad: 
 
W odpowiedzi na interpelacje radnych:  

1. radnego Stanisława Turno w sprawach: 
1) dokonania pilnej naprawy pokryw studzienek kanalizacyjnych                     

w związku z zaistniałym zdarzeniem na ulicy Kuczmerowicza                     
w Czempiniu;  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że zostało 
wystawione zlecenie na naprawę studzienek kanalizacyjnych                       
i w najbliższych dniach rozpoczną się prace;  

2) załatania dziur na ulicy Kolejowej w Czempiniu – przy Posterunku 
Policji, obok szkoły, przy wyjeździe z parkingu autobusowego; przy 
przejściu dla pieszych obok Urzędu oraz na ulicy Ogrodowej                        
w Czempiniu przy posesji nr 3;   
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że sprawa zostanie 
przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie;  

3) w sprawie uporządkowania kwestii parkowania na chodniku przed 
Szkolą podstawową w Czempiniu – mieszkańcy uczęszczający tą trasą 
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skarżą się na zastawianie chodnika przez samochody prywatne 
przywożące lub odbierające dzieci ze szkoły;   
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że zwróci się do 
Policji o wzmożenie kontroli w tym miejscu;  

2. radnego Krzysztofa Sankiewicza w sprawie udzielenia wyjaśnień, kto jest 
odpowiedzialny za sytuację, w której mieszkańcy posesji w Piotrkowicach, 
pomimo pobudowania sieci kanalizacji sanitarnej, nie mogą się do niej 
podłączyć;  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że również jest zaskoczona 
pewnymi działaniami Energetyki, niemniej jednak na termin podłączenia 
posesji mieszkańców ma również wpływ sytuacja dotycząca wyjaśnienia spraw 
gruntowych, co udało się już zrobić;  

3. radnego Macieja Głochowiaka w sprawach: 
1) udzielenia odpowiedzi na pytanie, kiedy mieszkańcy posesji                           

w Piotrkowicach będą mogli podłączyć się do pobudowanej sieci 
kanalizacji sanitarnej;   

2) uwzględnienia w przyszłości podczas realizacji inwestycji uzgadniania 
przyłączy energetycznych w stosownym terminie;  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że sprawdzi, czy istniej 
taka możliwość na etapie projektowania inwestycji i rozpoczęcia jej 
realizacji;    

3) dokonania naprawy kratki ściekowej przy ulicy Rynek w Czempiniu; 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że sprawa zostanie 
załatwiona niezwłocznie.  

4. radnego Wojciecha Adamskiego w sprawach: 
1) naprawienia zapadniętej studzienki kanalizacyjnej w ulicy Chłapowskiego                           

w Czempiniu; 
2) uporządkowanie drogi prowadzącej od krzyżówki ulicy Chłapowskiego             

i Borówko Stare do ulicy Kasztanowej – droga jest zarośnięta chwastami, 
na poboczu zalegają śmieci; 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że zostanie 
przeprowadzona wizja tego terenu i wówczas podjęte będą decyzje                    
o działaniu;   

3) ostatecznego wyjaśnienia kwestii podwyżki cen wody – wskutek 
wprowadzenia opłaty abonamentowej za odczyt licznika – faktycznie 
podniesiono cenę wody, bo dla osób samotnych opłata ta ma istotny 
wpływ na wysokość rachunku za wodę; radny Wojciech Adamski 
przypomniał, że o takie wyjaśnienie prosił już kilka miesięcy temu – 
odpowiedzi nie otrzymał.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że przy podejmowaniu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf nie podniesiono kwestii opłaty 
abonamentowej; niemniej jednak w tej kwestii opinię prawną przygotuje 
Radca prawny Urzędu Gminy w Czempiniu i zostanie ona przedłożona 
radnemu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że radny nie może 
mówić, że cena wody wzrosła o 100%, ponieważ nie jest to prawda.  

 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że podczas sesji, na której uchwalana była taryfa za wodę 
pytał, jakie czynniki przyczyniły się do zwiększenia ceny wody, wówczas Burmistrz 
odpowiedziała, że na piśmie odpowiedź przedstawi Zakład Gospodarki Komunalnej                      
w Czempiniu – do dziś takiej odpowiedzi nie otrzymał. Radny Wojciech Adamski wskazał, że 
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ustawa, która nakłada obowiązek opłaty abonamentowej funkcjonuje od wielu lat, dlaczego 
zatem dopiero teraz ją wprowadzono.  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Macieja Głochowiaka, czy przyłącza mogą być 
projektowane na etapie projektu sieci kanalizacji sanitarnej, Burmistrz Dorota Lew - Pilarska 
wskazała, że odpowiedzi udzieli po sprawdzeniu tych kwestii i przekaże ja na piśmie.  
 
Radny Stanisław Turno podkreślił, że w sprawie parkowania przed szkołą podstawową był 
na Posterunku Policji w Czempiniu i otrzymał odpowiedź, że ma anonimowo informować               
o takich przypadkach policję. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że inwestycja w Piotrkowicach została oddana już na 
wiosnę, dlatego też nie rozumie, dlaczego tak długo trwa jej podłączenie do zasilania.  
 
Jan Marciniak  - Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Urzędu 
Gminy w Czempiniu wyjaśnił, że inwestycja ta powiązana jest z funduszami europejskimi                              
i zarówno przepompownie, jak i przyłącza można uruchomić po uzyskaniu protokołu                     
z  Urzędu Marszałkowskiego, na który oczekujemy już dwa tygodnie; ponadto – dwukrotnie 
już była przeprowadzona kontrola z Urzędu Marszałkowskiego i zwracano uwagę, żeby 
uprzedzać mieszkańców, że podłączenie nie będzie możliwe przez uzyskaniem zgody z tegoż 
Urzędu.  
 
Radny Maciej Głochowiak pytał, dlaczego radny Stanisław Turno „tak upiera się przy tej 
interpelacji”, przecież matki zatrzymują się tam tylko na chwilę.  
 
Radny Stanisław Turno podkreślił, że jest to wniosek mieszkańców i dlatego przekazuje go 
na sesji.  
 
Do punktu 15 porządku obrad: 
             
W wolnych głosach i wnioskach:  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że  
w okresie międzysesyjnym do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęły pisma:  
1. Pismo Prezesa Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska z dnia 15 lipca 2013 roku – 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu;  
2. Pismo Prezesów Klubów Sportowych z dnia 30 września 2013 roku – załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska zaprezentowała zdjęcia przedstawiające teren zielony 
wokół Gimnazjum w Borowie, hali sportowej oraz boiska Orlik, podkreślając, że teren ten 
jest posprzątany i utrzymany w odpowiednim stanie, zatem nie jest prawdą teza wygłaszana 
na wspólnym posiedzeniu Komisji przez radnego Wojciecha Adamskiego, że jedynie na 
kawałku frontu jest zachowany porządek i czystość. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że gospodarz Orlika – Janusz Dutkiewicz – obecny podczas sesji – nie pamięta, 
żeby musiał wstydzić się obiektu, którym zarządza. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
podkreśliła, że gdybyśmy wstydzili się tego obiektu, to nie robilibyśmy Powiatowego 
Turnieju Orlika, Wojewódzkiego Turnieju Piłki Nożnej 35+; jak również z obiektu nie 
korzystałoby tygodniowo około 400 osób. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że 
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mówiąc, iż na terenie tym jest bałagan i trawa na wysokość jednego metra, radny Wojciech 
Adamski obraża ludzi, którzy tam pracują i dbają o ten obiekt.  
 
Radny Wojciech Adamski przyznał, że front obiektu jest utrzymany w czystości, jednakże 
teren za halą sportową, jak również wzdłuż ściany budynku niedokończonego jest w złym 
stanie. Zdaniem radnego Wojciecha Adamskiego teren przedstawiony na zdjęciach nie 
wygląda na wykoszony, wysokość rosnącej trawy jest niedopuszczalna, co wystarczy 
porównać z boiskami przy szkołach w innych gminach – w Oborzyskach czy też Kamieńcu. 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że w zeszłym roku problem ten poruszał i po roku teren 
ten powinien błyszczeć. Zdaniem radnego Wojciecha Adamskiego teren ten powinien być 
wizytówką gminy i nie powinien nas zadawalać jego obecny stan. Radny Wojciech Adamski 
podkreślił, że jego stan, w którym w krzakach są śmieci i puste butelki, nie zadawala.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że Przewodniczący Rady Miejskiej nie powinien 
dopuścić do polemiki Burmistrza i jego pracowników z radnym. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że nie pozwoli poniżać pracowników jednostek 
organizacyjnych gminy.        
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że wszyscy radni byli na tym posiedzeniu i słyszeli, co 
powiedział radny Wojciech Adamski – nikogo on nie oczernił.; powiedział, że są miejsca 
niewykoszone i rośnie wysoka trawa. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że nie godzi 
się, żeby na sesji Burmistrz Gminy konfrontowała swoich pracowników z radnym. 
 
Radny Wojciech Adamski podkreślił, że Burmistrz Gminy Czempiń nie musi bronić honoru 
tych pracowników, „Pani nie ma po prostu nic do powiedzenia i próbuje swoją złośliwością             
i wywoływaniem jakiś nie pierwszy raz spraw, zatuszować niekompetencję w tych sprawach, 
bo Pani nie potrafi wyegzekwować w normalny sposób porządku tego miejsca; a skoro Pani 
nie umie, to krzykiem tego Pani nie zrobi”. Radny Wojciech Adamski zwrócił uwagę, że było 
wielu pracowników interwencyjnych przez ten miniony rok i nic nie zrobiono. Radny 
Wojciech Adamski podkreślił, że nie miał zastrzeżeń do gospodarzy tego obiektu, a jedynie 
do wysokiej trawy.  
 
Albert Łukaszewicz – Dyrektor Gimnazjum w Borowie wskazał, że z ramienia Burmistrza 
Gminy Czempiń odpowiada za ten obiekt i nie zgadza się ze słowami radnego Wojciecha 
Adamskiego, ponieważ w okresie ostatniego roku sytuacja znacznie się poprawiła. Albert 
Łukaszewicz poinformował, że dokonał wizji tego terenu i na pewno nie znajduje się tam 
trawa o wysokości 1 metra. Albert Łukaszewicz podkreślił, że teren wokół szkoły i hali 
sportowej to nie jest boisko, a jedynie teren szkoły i nie możemy oczekiwać, że na nim będzie 
idealna trwa; tym bardziej, że nie jest to teren utwardzony. Albert Łukaszewicz podkreślił, że 
nie zgodził się na powtórne wykaszanie terenu za halą sportową za pomocą traktorka, 
ponieważ po jednym wykoszeniu musiał oddać sprzęt do kosztownej naprawy – teren ten jest 
nieutwardzony, nierówny. Albert Łukaszewicz wskazał, że nie nadaje się również do 
jeżdżenia traktorem teren zasypany po budowie Orlika; jedynym utwardzonym jest teren 
przed budynkiem szkoły. Albert Łukaszewicz wskazał, że nie będzie wydatkował środków na 
zrobienie trawników, ponieważ wiadomo jest, że inwestycja ta nie jest zakończona, w planach 
są kolejne dwa budynki gimnazjum; jest również do gminy zgłoszony pomysł budowy boiska 
lekkoatletycznego. Albert Łukaszewicz podkreślił, że pracownicy mają do wykonania 
określone zadania i je wykonują, trzeba jednak pamiętać, jaki jest to duży obszar – jest to 
kilka tysięcy metrów kwadratowych i potrzeba czasu, aby go wysprzątać. Albert Łukaszewicz 
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wskazał, że teren ten jest nieogrodzony i po sobocie, niedzieli faktycznie teren nie wygląda 
dobrze, jednakże nie mamy nad tym kontroli. Albert Łukaszewicz podkreślił, że nie można 
jednak powiedzieć, że teren ten jest zaniedbany; na tyle, ile jest środków i możliwości stara 
się, aby był on w jak najlepszym stanie. Albert Łukaszewicz wyraził pogląd, że obiekt jest 
wizytówką naszej gminy – odbywają się na nim różne imprezy, a opinie są pozytywne. Albert 
Łukaszewicz podkreślił, że trzeba pamiętać, że jest to jednak ciągle teren budowy.  
 
Janusz Dutkiewicz – opiekun Orlika poinformował, że pracuje na tym obiekcie od marca 
2013 roku i jest z niego dumny, ponieważ obiekt jest wizytówką naszej gminy, a  dowodem 
na to są organizowane turnieje i opinie ludzi, którzy przyjeżdżają z zewnątrz – z Kościana,            
z Poznania, z Trzcianki i  z wielu innych miejscowości województwa wielkopolskiego; ludzie 
są zadowoleni z organizacji i z tego obiektu; są pewne mankamenty, o których wszyscy 
wiemy, jednakże nie są one powodem do wstydu. Janusz Dutkiewicz podkreślił, że dokładają 
wielu starań, aby obiekt ten wyglądał coraz ładniej, czego przykładem jest posadzenie 123 
świerków. Janusz Dutkiewicz podkreślił, że o tym, iż obiekt jest potrzebny i zadbany 
świadczy fakt, że tygodniowo około 400 osób z niego korzysta. Janusz Dutkiewicz podkreślił, 
że na obiekcie tym nie ma bałaganu i zaniedbań, dlatego nie zgadza się ze zdaniem 
wypowiedzianym wcześniej o zaniedbaniu tegoż obiektu. 
 
Pani Genowefa Biernacka podkreśliła, że budowę przy ulicy Towarowej z wielkim 
zaangażowaniem prowadzi jej mąż. Pani Genowefa Biernacka podkreśliła, że realizując 
inwestycję nie może wchodzić z nią na teren, który do niej nie należy – chodzi o drogę, która 
nie jest na terenie należącym do nich. Pani Genowefa Biernacka podkreśliła, że również 
dołożą się do tego, żeby droga ta powstała i posiadali dojazd do budynku. Pani Genowefa 
Biernacka podkreśliła, że z budynku, w  którym będzie prowadzona działalność gospodarcza 
do kasy gminy wpłynie więcej podatków aniżeli ona weźmie dzierżawy za wynajęte 
pomieszczenia.                        
 
Pani Hanna Rybakowska wskazała, że oświadczenie, które zostało odczytane jest dla niej 
niesatysfakcjonujące; a Komisja, z którą się spotkała „chyba niedokładnie zaprotokołowała,            
o co jej chodziło” – wie, że na ulicy Wiatrakowej nie można pobudować chodnika; chciała 
jedynie, aby gmina pomogła w poprawie bezpieczeństwa na tej ulicy. Pani Hanna 
Rybakowska poprosiła, aby radni sprawdzili samodzielnie, czy na tej ulicy jest bezpiecznie; 
chodzi jej przede wszystkim o ograniczenie ruchu kołowego w nocy, ponieważ nie można 
spać  - tiry jeżdżą 24 godziny na dobę, również w dni wolne od pracy. Pani Hanna 
Rybakowska podkreśliła, że sprawą będzie zajmowała się dalej, a jeżeli nie uzyska pomocy 
od gminy, to może z nią trafić nawet do Strasburga.     
 
Radny Wojciech Adamski podkreślił, że teren wokół szkoły w Borowie można było 
odpowiednio przygotować do tego, żeby teraz mógł wjeżdżać na niego traktor; nawet 
młodzież mogła wyzbierać kamienie dla własnego dobra. Radny Wojciech Adamski 
podkreślił, że zasługi opiekunów Orlika są duże i nie ośmieliłby się ich negować. Radny 
Wojciech Adamski wyraził pogląd, że może warto jest teren odpowiednio zagospodarować, 
bo przecież czekamy już 15 lat na budowę następnego etapu gimnazjum, może poczekamy 
kolejnych 30. Radny Wojciech Adamski podkreślił, że „jest to naciągana interpretacja, że ja 
Panów ośmieszam, tylko możecie pracować w lepszych warunkach”. Radny Wojciech 
Adamski podkreślił, że docenił drzewka, wykoszone brzegi Orlika, jednakże nie zadawalają 
go te dziury, jak również płot przy budynku z tyłu, żywopłoty ze śmieciami.  
 
Radny Maciej Głochowiak podkreślił, że nie ma on żadnych pretensji do Państwa 
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Biernackich, że realizują oni swoją inwestycję. 
         
Pani Genowefa Biernacka podkreśliła, że nie rozumie postępowania radnych, którzy nie 
zgadzają się na budowę tej drogi, ponieważ jeśli nie byłoby jej, to wówczas budynek 
musiałby ulec zniszczeniu niezagospodarowany.  
 
Albert Łukaszewicz Dyrektor Gimnazjum w Borowie wskazał, że w obecnym systemie 
prawnym nie ma możliwości tzw. „wykorzystania młodzieży do pracy fizycznej”, młodzież 
może wykonywać prace jedynie w sytuacji akcji „Sprzątania świata”, miał już sygnały od 
rodziców, że nie zgadzają się, aby młodzież była proszona o wykonywanie prac fizycznych.  
 
Do punktu 16 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Jerzy Krzyżostaniak zamknął obrady XXXVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
/-/ Jerzy Krzyżostaniak 

 
 
 
Protokołował: 
mgr M. Głucha – Napierała 
Kierownik Referatu Organizacyjnego  


